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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

Poř. číslo zápisu:  17 

Datum zasedání:  25. 11. 2015 

Přítomni:  Bernatík, Buryová, Cibuľová, Franěk (od 13:50),Chmielová, Klepková 
Vodová, Koštuříková, Kuric, Macura (od 13:50), Nikorjak, Verner 

Omluveni:  Dziadková, Šeligová 

Hosté:   Tvrdoň 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 
2. Dlouhodobý záměr vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, 

umělecké a další tvůrčí činnosti Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné na 
období 2016-2020 (DZ 2016-2020) 

3. Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové 
a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě, 
Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro rok 2016 (ADZ 2016) 

4. Různé 
 
 
1. Úvod, schválení programu 
 
Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory i hosta a konstatovala, že Akademický 
senát SU OPF je usnášení schopný. Informovala senátory, že děkan fakulty prof. Stavárek se 
z důvodu nemoci omluvil z jednání AS (stejně tak proděkan Lebiedzik) a předložené materiály 
představí statutární zástupce, proděkan Tvrdoň. Poté vyjmenovala jednotlivé body programu a 
požádala o případné návrhy na úpravu. Přítomní členové senátu s navrženým programem 
vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen. 
 
Hlasování:  
Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
(Hlasování proběhlo za nepřítomnosti dr. Fraňka a ing. Macury.) 
 
2. Dlouhodobý záměr vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a 

další tvůrčí činnosti Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné na období 2016-2020 
(DZ 2016-2020) 

 
3. Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a 

inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 
podnikatelské fakulty v Karviné pro rok 2016 (ADZ 2016) 
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Materiály představil proděkan Tvrdoň. Oba dokumenty byly projednány na zasedání VR SU 
OPF dne 11. 11. 2015. V předkládaných dokumentech jsou zapracovány veškeré připomínky a 
změny navržené VR SU OPF. DZ vychází z DZ MŠMT, Slezské univerzity a projektu Kredo, 
který obsahuje strategický plán fakulty. 
 
Předsedkyně akademického senátu poděkovala prod. Tvrdoňovi a zahájila diskuzi.  
 
Dr. Koštuříková uvedla, že jako členka vedení se účastnila jednání a tvorby daných dokumentů. 
DZ je zpracován v obecnější rovině, definuje vizi fakulty, současný stav, strategické cíle aj. 
ADZ naopak konkretizuje vytýčené dlouhodobé priority a cíle pro rok 2016. 
 
Dr. Buryová zmínila formulaci priorit, které jsou uvedeny na str. 1 DZ, a to: „zajistit kvalitu 
svých činností“ – dr. Buryová navrhuje upřesnit, jakým způsobem bude kvalita zajišťována a 
specifikovat u jakých činností; „řízení fakulty provádět koncepčně, transparentně a na základě 
reálných dat“ – dr. Buryová předpokládá, že toto řízení fakulty je zajišťováno automaticky, 
proto navrhuje tuto prioritu přeformulovat.  
 
Prod. Tvrdoň uvedl, že se jedná pouze o výčet priorit, které jsou dále specifikovány v textu. 
Zajištění kvality zahrnuje celý procesní systém. Kvalita je jednou z klíčových oblastí 
v souvislosti s očekávaným přijetím novely Zákona o vysokých školách a také ve vazbě na 
institucionální akreditaci. Z tohoto důvodu je nezbytné v následujícím období věnovat této 
oblasti v rámci fakulty pozornost, ustanovit vnitřní orgány zajišťující vnitřní hodnocení kvality 
a nastavit systém řízení kvality, a to jak v oblasti vzdělávací, vědeckovýzkumné, tak 
internacionalizace. 
 
Dr. Buryová dále zmínila „Prioritní strategickou oblast 6: Lidské zdroje“ (Příloha DZ) a aktivitu 
„zlepšení schopností akademických pracovníků učit“ – dr. Buryová uvedla, že tato formulace 
není příliš šťastná a navrhuje její přeformulování na „posílení pedagogických kompetencí 
akademických pracovníků“. Dr. Bernatík se také za toto přimlouvá.  
 
Prod. Tvrdoň, po prostudování univerzitního dokumentu, s touto změnou souhlasí v duchu 
navrženého textu. 
 
Dr. Bernatík poděkoval prod. Tvrdoňovi za prezentaci a celému vedení za kvalitně zpracovanou 
obsahovou stránku dokumentů. Dále zmínil oblast kvality, kterou lze jen těžko měřit. Z tohoto 
důvodu je nutné stanovit metodiku měření a vymezit výchozí stav.  
 
Dále byla dr. Bernatíkem zmíněna časová procedura, tj. postup zpracování a schvalování 
daných dokumentů. V minulosti dokumenty připravovaly součásti, na základě nichž poté byly 
zpracovány dokumenty celouniverzitní. Z toho vyplývalo nejprve jejich schválení na úrovni 
součástí a poté schválení celouniverzitních dokumentů. Dnes je postup opačný, přičemž 
univerzitní DZ a ADZ byl již schválen AS SU dne 13. 10. 2015. Dále bylo diskutováno, zda je 
tento postup správný a zda jsou univerzitní dokumenty v souladu s materiály součástí. 
 
SU stanovila svou vizi a představu a v rámci daných mantinelů součásti specifikovaly své 
oblasti, neboť SU by měla být ta, co dává stimuly. Prod. Tvrdoň upřesnil, že vedení SU 
rozhodlo, že v první fázi budou požádány součásti o zpracování svých „Dlouhodobých záměrů“ 
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a „Aktualizací Dlouhodobých záměrů“ a to v jednotné struktuře, která jim byla předána v 
podobě jednotných šablon. Termín byl stanoven na 30. 6. 2015. Materiály se dále dle 
požadavků upravovaly, hledaly se průniky. Na základě dodaných podkladů součástí byl 
zpracováván souhrnný celouniverzitní DZ a ADZ, tzn., že tyto dokumenty jsou v souladu 
s materiály součástí. Na daných oblastech se také pracovalo průběžně, a to v rámci projektu 
Kredo, který obsahuje strategický plán fakulty, kdy vedení fakulty k daným úkolům 
přistupovalo velmi zodpovědně. 

Ing. Nikorjak zmínil oblast měření kvality a požádal o osvětlení metod. 
 
Prod. Tvrdoň uvedl, že jedním z prioritních opatření a úkolů bude identifikovat soubor 
parametrů kvality, které bude možno aplikovat nejen na fakultu, ale také na jednotlivé katedry. 
Stanovit konkrétní ukazatele nebude jednoduché, obzvlášť týkající se výuky. Ne všechno lze 
kvantifikovat čísly, u některých činností musí být kvalita zjišťována průběžně, např. u 
studijních oborů je důležitá činnost Rady garantů. Z tohoto důvodu na jednání Rady garantů 
budou zařazeny pravidelné roční zprávy garantů o stavu oborů a jejich personálním 
zabezpečení. Indikátory kvality se budou týkat oblasti vzdělávací, vědeckovýzkumné, tak 
internacionalizace. Dr. Bernatík zmínil oblast výuky. Dr. Franěk uvedl, že součástí hodnocení 
kvality výukového procesu je také průzkum, který nyní probíhá prostřednictvím IS STAG. Dále 
byla diskutována důvěryhodnost výsledků této ankety (kdy provádět hodnocení; jak nastavit 
parametry; bylo zmíněno, že zpravidla procento neúspěšných studentů odpovídá procentu 
negativního hodnocení; hodnocení se účastní i studenti, kteří na výuku nechodí). 
 
Ing. Verner se dotázal, zda indikátory kvality budou celouniverzitní nebo fakultní. 
 
Prod. Tvrdoň uvedl, že v dokumentu se jedná o fakultní cíl, ale např. institucionální akreditace 
je vázána na univerzitu. Pro úspěšnou realizaci daného cíle je proto nezbytná implementace 
celouniverzitně přijímaného a transparentního systému hodnocení kvality vzdělávací a tvůrčí 
činnosti, zohledňujícího specifika jednotlivých oborů.  
 
Ing.Verner se dotázal, zda zřízení rady pro vnitřní hodnocení bude představovat nový orgán. 
 
Prod. Tvrdoň uvedl, že se bude jednat o nový orgán, jehož zřízení vychází z požadavku 
ministerstva. 
 
Ing. Verner zmínil jeden z cílů v ADZ v oblasti „Vzdělávání“, a to snížení propadovosti 
studentů v 1. ročníku bakalářského typu studia o 5 %, přičemž se mu jeví jako problém 
především studenti, kteří se zapíšou, ale výuku nenavštěvují. 
 
Prod. Tvrdoň uvedl, že tato problematika byla také zmíněna na poradě vedení, kdy řada 
studentů nedochází na výuku, přičemž někteří z nich jsou pouze formálně zapsaní ke studiu na 
VŠ. Ze statistiky vyplývá, že 30 % studentů 1. ročníku, kteří se zapsali ke studiu, se na výuku 
nikdy nedostavili. V této souvislosti bylo zmíněno, zda by nebylo vhodnější provádět kontrolu 
studia po semestrech (změna SZŘ) a její možný dopad. Je otázkou, zda vyvolat diskusi o této 
změně a zda se to fakultě vyplatí, neboť na jedné straně je propadovost a na straně druhé 
finanční prostředky, které získáváme z ministerstva. Je nutné toto srovnat a propočítat. Problém 
zejména regionálních ekonomických fakult je také to, že tyto fakulty nejsou na prvních místech 
ve volbě VŠ u uchazečů. Dr. Bernatík zmínil obezřetnost ve stanovování indikátorů ve 
vzdělávací oblasti. Financování studentů se řídí podle toho, kdy se uzavírá SIMS, a to na konci 
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října v ZS. S počtem studentů souvisí také tvorba rozvrhu. Dr. Bernatík se dále dotázal, jaké 
pozitivum přináší CŽV. Studenti, kteří poté přejdou na řádné vysokoškolské nav. mgr. studium, 
toto studium skončí ve zkrácené době – je otázkou, zda je to pro fakultu z dlouhodobého 
hlediska přínosem. 
 
Dr. Koštuříková poděkovala přítomným za otázky, podněty a odpovědi a vyzvala přítomné 
k hlasování. 
 
 
Hlasování o DZ 2016-2020: 
Pro:   11  Proti: 0  Zdržel se: 0 
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Dlouhodobý záměr vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké 

a další tvůrčí činnosti Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné na období 2016-2020 

v předloženém znění, přičemž do Přílohy bude zapracována změna ve znění navržené úpravy 

textu. 
 
Hlasování o ADZ 2016: 
Pro:  11   Proti: 0  Zdržel se: 0 
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Aktualizaci Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a 

inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné pro rok 2016 v předloženém znění. 
 
 
4. Různé 
 
Dr. Koštuříková přítomné seznámila s pozměňovacími návrhy doc. Putnové k novele Zákona o 
VŠ, a to především se skutečností, že dle pozměňovacího návrhu „akademický senát má 
nejméně jedenáct členů, z toho nejméně jednu třetinu a nejvýše jednu polovinu tvoří studenti a 
nejméně jednu třetinu profesoři a docenti“ k čemuž proběhla následná diskuse. 
 
 
 
Příští řádné zasedání AS SU OPF se uskuteční 16. 12. 2015 v 13:00 hod. v místnosti A308.  
 
Za správnost:  
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
 
Zapsala:  
Ing. Martina Kozubková 
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 25. 11. 2015 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje Dlouhodobý záměr vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a 
inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné na 
období 2016-2020 v předloženém znění, přičemž do Přílohy bude zapracována změna 
ve znění navržené úpravy textu. 
 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje Aktualizaci Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, 
výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity 
v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro rok 2016 v předloženém znění. 

 
 
 

 
 
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
předsedkyně AS SU OPF 
 
 
 


